



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

مكتب الأمين العام

رقم الهاتف: +41 22 919 41 50

رقم الفاكس: +41 22 919 41 60

البريد الإلكتروني: postbox@ipu.org

www.ipu.org

شومان دو بومييه 5

صندوق البريد 330

1218 لو غراند ساكونيكس

جنيف - سويسرا

جنيف، 25 كانون الثاني / يناير 2024

البرلمانات المراعية للمنظور الجندي: النهوض بالمساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية) للقضاء على الفقر

12 آذار/مارس 2024، قاعة المجلس الاقتصادي والاجتماعي، مقر الأمم المتحدة، نيويورك

معالي السيدة الرئيسة،

معالي السيد الرئيس،

سينعقد الاجتماع البرلماني في الدورة الـ 68 للجنة وضع المرأة في نيويورك يوم الثلاثاء 12 آذار/مارس 2024. ويستضيف الاجتماع الاتحاد البرلماني الدولي وهيئة الأمم المتحدة للمساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية) وتمكين المرأة (هيئة الأمم المتحدة للمرأة). وسيسهل الاجتماع في الموضوع الرئيسي في الدورة الـ 68 للجنة وضع المرأة، وهو تسريع تحقيق المساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية)، وتمكين جميع النساء والفتيات من خلال معالجة الفقر وتعزيز المؤسسات والتمويل من منظور جندي.

إن موضوع الاجتماع البرلماني هو البرلمانات المراعية للمنظور الجندي: النهوض بالمساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية) للقضاء على الفقر. سيوفر الاجتماع فرصة لطرح منظور برلماني في مناقشات الدورة الـ 68 للجنة وضع المرأة من خلال عرض المشاركة البرلمانية في صياغة القوانين والسياسات والموازنات التي تعالج الفقر على وجه التحديد من منظور جندي،



وتضمن أن يعزز التمويل العام تمكين النساء والفتيات. وسيتبادل أعضاء البرلمانات من جميع أنحاء العالم الملاحظات والممارسات المتبعة في مجالات التخفيف من حدة الفقر، والضرائب، والحصول على الائتمان والموارد للنساء. وسيعمل الاجتماع أيضاً على التأكيد على ضرورة وجود برلمانات مراعية للمنظور الجندري، وتعزيز بيئات صنع القوانين التي تعالج بشكل استباقي الفوارق بين الرجال والنساء وتصحيحها. سيتبادل المشاركون مع زملائهم والخبراء كيفية تعميق عملهم في جميع هذه المجالات. أرفق طيه المذكرة التوضيحية وجدول أعمال الاجتماع وغير ذلك من الوثائق ذات الصلة.

وأود أن أشجع برلمانكم بقوة أن يطلب إلى وفد بلدكم أن يضم إلى لجنة وضع المرأة أعضاء في البرلمان من الرجال والنساء، ولا سيما رؤساء البرلمانات، وأعضاء لجان المساواة بين الرجال والنساء، والشؤون الاجتماعية، والموازنة، وحقوق الإنسان. ومن شأن ذلك أن يضمن حضورهم ومساهماتهم في الاجتماع البرلماني للاتحاد البرلماني الدولي وهيئة الأمم المتحدة للمرأة. كما من شأنه أيضاً أن يسهل إدراج منظور برلماني في الدورة الـ 68 للجنة وضع المرأة التي ستعقد في الفترة من 11 إلى 22 آذار/ مارس 2024.

وبالإضافة إلى الاجتماع البرلماني، سينظم الاتحاد البرلماني الدولي فعالية جانبية خلال الأسبوع الأول من انعقاد الدورة الـ 68 للجنة وضع المرأة. ستتوفر معلومات إضافية قريباً.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

(التوقيع)

مارتن تشونغونغ

الأمين العام





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

Office of the Secretary General

T +41 22 919 41 50

Chemin du Pommier 5

F +41 22 919 41 60

Case postale 330

E postbox@ipu.org

1218 Le Grand-Saconnex

www.ipu.org

Geneva – Switzerland

Geneva, 25 January 2024

Gender-sensitive parliaments: Advancing gender equality to end poverty

12 March 2024, ECOSOC Chamber, UN Headquarters, New York

Dear Madam President,
Dear Mr. President,

The Parliamentary Meeting at the 68th session of the Commission on the Status of Women (CSW68) will be held in New York on Tuesday, 12 March 2024. It is hosted by the Inter-Parliamentary Union and the United Nations Entity for Gender Equality and the Empowerment of Women (UN-Women). The Meeting will contribute to the CSW68 main theme, *Accelerating the achievement of gender equality and the empowerment of all women and girls by addressing poverty and strengthening institutions and financing with a gender perspective*.

The theme of the Parliamentary Meeting is *Gender-sensitive parliaments: Advancing gender equality to end poverty*. The meeting will provide an opportunity to bring a parliamentary perspective into the CSW68 discussions by showcasing parliamentary engagement in formulating laws, policies and budgets that specifically address poverty with a gender lens and ensure public financing advances the empowerment of women and girls. Members of parliament from around the world will share observations and practices in the areas of poverty alleviation, taxation, access to credit and resources for women. The meeting will also serve to underline the imperative of having gender-sensitive parliaments and of fostering law-making environments that proactively address and rectify gender disparities. Participants will exchange with their peers and experts on how to deepen their work in all of these areas. I enclose the concept note, meeting agenda and other relevant documents.

I wish to strongly encourage your Parliament to request that your country's delegation to the Commission on the Status of Women includes both male and female members of parliament, notably chairpersons and members of gender equality, social affairs, budget or human rights committees. This would ensure their attendance and contribution to the IPU-UN-Women Parliamentary Meeting. It would also facilitate the inclusion of a parliamentary perspective in CSW68 that will take place from 11 to 22 March 2024.

In addition to the Parliamentary Meeting, the IPU will be organizing a side event during the first week of CSW68. Additional information will be provided soon.

Yours sincerely,

Martin Chungong
Secretary General